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Protokół Nr 4/XX/2012 
 
 
z XX sesji zwyczajnej Rady Gminy w Boronowie, która odbyła się w dniu 25 kwietnia 2012r. 
w sali Urzędu Gminy w Boronowie w godz. 16.00 –18.00. 
 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Czyż otworzył sesję stwierdzając prawomocność 
obrad, gdyż na stan 15 radnych w posiedzeniu uczestniczyło 13 radnych: 
Radna Irena Czernecka– nieobecna usprawiedliwiona 
Radny Marian Ślęzok- nieobecny usprawiedliwiony 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Wójt Gminy – Rufin Majchrzyk 
Skarbnik Gminy- Małgorzata Cyl 
Sekretarz Gminy- Szymon Żyłka 
Radca Prawny- Mirosława Sulewska 
Dyrektor ZPO w Boronowie- Bożena Ledwoń 
Kierownik GOPS w Boronowie- Irena Sitek 
 
oraz mieszkańcy 
 
Ad. 2 
 
Wójt Gminy Rufin Majchrzyk zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktu 11a: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 23/XIX/2012 Rady Gminy w Boronowie 
z dnia 29 marca 2012 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Boronów.  
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) przegłosowała wprowadzenie do porządku obrad 
punktu 11 a.  
 
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) przyjęła następujący porządek obrad.  
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr 3/XIX/2012 z sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach radnych podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
5. Informacje z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Boronów na 2012 rok.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Boronów na 2012 rok.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Boronów na 2012rok.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-

2021.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 18/XVIII/2012 Rady Gminy w 

Boronowie z dnia 29 lutego 2012 r. w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Boronów.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w Zespole Placówek Oświatowych w Boronowie, dla którego organem 
prowadzącym jest Gmina Boronów.  
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11a.     Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 23/XIX/2012 Rady Gminy   
            w Boronowie z dnia 29 marca 2012 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad   
            zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy   
            Boronów. 
12. Przedstawienie sprawozdania z oceny realizacji programu współpracy gminy 

Boronów z organizacjami pozarządowymi za rok 2011.  
13. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej za lata 2009-2012.  
14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
15. Interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Sprawy różne. 
18. Zakończenie sesji. 
 
Ad. 3 
 
Rada Gminy nie wniosła uwag do protokołu nr 3/XIX/2012 z poprzedniej sesji. Przyjęła 
protokół 12 głosami za oraz 1 głosem wstrzymującym.  
 
Ad. 4 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Czyż poinformował, że w okresie między sesjami 
odbyły się dwa posiedzenia Komisji, dnia 24.04.2012 r.: 
- Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, 
- Komisji Rewizyjnej. 
 Ponadto dnia 17.04.2012 r. radni Witold Stawiarz, Henryk Myrcik uczestniczyli 

w posiedzeniu komisji konkursowej na Dyrektora Zespołu Placówek Oświatowych 
w Boronowie. Przewodniczący Rady Gminy w Boronowie, Pan Edward Czyż 
przewodniczył obradom tej Komisji. Dyrektorem ZPO w Boronowie została Pani 
Bożena Ledwoń.  

 Zostało wysłane  pismo do Urzędu Wojewódzkiego Wydziału Nadzoru zakończające 
postępowanie wyjaśniające w sprawie naruszenia Ustawy o Samorządzie przez 
radnych.  

 Została wysłana odpowiedź do Sołtys Huciska Pani Gertrudy Kałdonek w sprawie 
wykonania oświetlenia w przysiółku Sitki. 

 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Sierańska zreferowała przebieg posiedzenia 
Komisji Rewizyjnej, w której oprócz członków komisji uczestniczyli: Wójt Gminy, Sekretarz 
Gminy, Przewodniczący Rady Gminy oraz pracownik Urzędu Gminy Pani Bernadeta Swatek.  
Komisja Rewizyjna zajęła się analizą następujących tematów: 
- Kontrola wydatków związanych z OSP w Boronowie, 
- Kontrola wydatków związanych z oczyszczalnią ścieków, 
- Analiza dofinansowania do klubów sportowych oraz organizacji pozarządowych.  
Szczegóły z przebiegu spotkania zostały ujęte w protokole Komisji Rewizyjnej, dostępnym 
w Urzędzie Gminy w Boronowie.  
Radna Aniela Frania zreferowała przebieg posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, na którym analizowano „Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej”. Wnioski, 
szerzej opisane w protokole Komisji, przedstawiają się następująco: 
- Od 2009 r. obserwuje się wzrost liczby osób objętych pomocą społeczną, 
- Sytuacja lokalnej służby zdrowia nie jest zadowalająca (brak lekarzy specjalistów), 
- Wzrost liczby osób niepełnosprawnych, przewlekle chorych, 



3 

 

- Spada liczba osób kwalifikujących się do korzystania ze świadczeń, 
- Gmina dysponuje tylko jednym pracownikiem socjalnym.  
Członkowie Komisji zauważyli drobne błędy w tekście sporządzonego dokumentu. Data 
otwarcia Ośrodka Zdrowia w Boronowie powinna być zmieniona na rok 2010. Należy 
również poprawić liczbę sołectw z 5 na 4.  
 
Ad. 5 
 
Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami - informacja stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Wójt Gminy uzupełnił swoje sprawozdanie o informację odnośnie przetargu dotyczącego 
rewitalizacji terenu przy GOK. Najlepszą ofertę przedstawiło P.H.U. „Sebano” Sebastian 
Nokielski. Kwota, na którą opiewała oferta to 32 tyś. złotych.  
Radny Bogdan Hucz zapytał na jakim etapie zaawansowania znajdują się plany 
zagospodarowania przestrzennego. 
Wójt Gminy odpowiedział, że zostały przesłane do instytucji opiniujących. Cztery z nich 
miały drobne uwagi, które należy uwzględnić i ponownie przesłać plany do zaopiniowania.  
 
 
Ad. 6 
 
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl wyjaśniła radnym, że zmiany w budżecie gminy na 2012 
rok wprowadzone w tej uchwale polegają na zwiększeniu budżetu o kwotę 61 135 zł, którą 
stanowi dotacja z Funduszu Pracy na dofinansowanie pracodawcom kosztów szkolenia 
młodocianych pracowników. Budżet zostaje również zwiększony o kwotę 62 000 zł o dotację 
z PROW-u na remont estrady plenerowej.  
 
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę nr 29/XX/2012 w sprawie zmian 
budżetu gminy Boronów na 2012 rok.   
 
Ad. 7 
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że tą uchwałą wprowadzamy do budżetu środki z dotacji 
z PROW-u na kanalizację w Hucisku-Grojcu. Środki te bezpośrednio wpłyną do Banku 
Gospodarstwa Krajowego, gdzie gmina zaciągnęła pożyczkę  w 2011 r. w wysokości 
2 159 515 na wyprzedzające finansowanie, dlatego po stronie rozchodów tę kwotę również 
wprowadzamy jako spłatę tej pożyczki.  
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę nr 30/XX/2012 w sprawie zmian 
budżetu gminy Boronów na 2012 rok.  
 
Ad. 8 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w związku z pismem Ministra Finansów musimy zmniejszyć 
budżet gminy po stronie dochodów o kwotę 202 947 zł., z czego kwota 78 368 zł to 
zmniejszenie wpływów z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych, kwota 124 579 zł 
to zmniejszenie subwencji oświatowej. Zmniejszamy budżet również po stronie wydatków: 
o 4000 zł na wydatkach bieżących szkoły podstawowej, o 4000 zł na wydatkach bieżących 
gimnazjum, o 13 635 zł na wydatkach bieżących stołówki szkolnej i przedszkolnej 
i o 181 312 na zadaniu inwestycyjnym „ Zagospodarowanie terenu przy ul. Wolności 
i Wojska Polskiego”. W § 2 tej samej uchwały zmniejszeniu ulegają środki o 15 000 zł na 
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zadaniu inwestycyjnym „Zagospodarowanie terenu przy ul. Wolności i Wojska Polskiego” 
i przeznaczone na dodatkowe wydatki związane z zadaniem inwestycyjnym „Przebudowa 
pomieszczeń GOK”- o kwotę 10 000 zł i „Budowa systemu monitoringu boisk Orlik” – 
o kwotę 5 000 zł.  
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę nr 31/XX/2012 w sprawie zmian 
budżetu gminy Boronów na 2012 rok. 
 
 
Ad. 9 
 
Skarbnik Gminy przypomniała radnym, że konsekwencją trzech poprzednich uchwał oraz 
zarządzeń podjętych w okresie międzysesyjnym jest uchwała w sprawie zmiany WPF. 
 
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę nr 32/XX/2012 w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2021.  
 
Ad.10 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że uchwała jest podejmowana po raz kolejny ze względu na drobną 
zmianę w treści w paragrafie 26. Skreśla się „z zastrzeżeniem ust.2”. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał cały paragraf, którego dotyczy zmiana.  
 
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę nr 33/XX/2012 w sprawie 
zmiany uchwały nr 18/XVIII/2012 Rady Gminy w Boronowie z dnia 29 lutego 2012 r. 
w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Boronów”. 
 
Ad. 11 
 
Wójt Gminy poinformował radnych, że projekt uchwały przygotowano, aby dostosować 
dodatki do pensji nauczyciela z waloryzacją. Projekt uzyskał pozytywną opinię ZNP i NSZZ 
Solidarność. 
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że projekt uchwały był poddany konsultacjom. Nie 
wpłynęły uwagi do projektu.  
 
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę nr 34/XX/2012 w sprawie 
ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w Zespole Placówek 
Oświatowych w Boronowie, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Boronów. 
 
Ad. 11a 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że podjęta na wcześniejszej sesji uchwała musi być zmieniona o zapis 
w paragrafie 10, którym to wprowadza się konkretny adres gospodarstwa rolnego 
zapewniającego miejsce dla bezdomnych zwierząt. Wójt zwrócił również uwagę, że 
w podanym adresie należy dopisać nazwę miejscowości Boronów.  
 
Rada Gminy 13 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę nr 35/XX/2012 w sprawie 
przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Boronów. 
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Ad. 12 
 
Przewodniczący Rady przybliżył kwoty przeznaczone z budżetu gminy na działalność 
statutową organizacji pozarządowych działających na terenie gminy Boronów. Gmina 
zawarła 7 umów z czterema organizacjami pozarządowymi: klubem sportowym „LKS 
Jedność”, Stowarzyszeniem Miłośników Ziemi Boronowskiej, Stowarzyszeniem dla 
Boronowa oraz klubem TKKF Boronovia. Łączna kwota dotacji wyniosła 85 000,00 zł. 
Dotacje, poza 14,46 zł zostały wykorzystane w 100% i skrupulatnie rozliczone.  
Radna Irena Brol wypowiedziała się pozytywnie o działalności stowarzyszeń na terenie 
gminy, których działania cieszą się sporym powodzeniem mieszkańców. Zwróciła uwagę na 
świąteczny kiermasz „ Z przepisów babuni” , czy organizowane przez Stowarzyszenie dla 
Boronowa kolonie letnie dla dzieci. Przedsięwzięcia stowarzyszeń w dużej mierze 
przyczyniają się do rozwoju turystyki i promocji gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował obecnym na zebraniu prezesom Stowarzyszenia 
dla Boronowa oraz Stowarzyszenia Miłośników Ziemi Boronowskiej i pozostałym 
organizacjom za aktywne włączenie się w życie gminy i za społeczne zaangażowanie. 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z Oceny Zasobów Pomocy 
Społecznej jest przedstawiane Radzie Gminy po raz pierwszy.  

Kierownik GOPS Irena Sitek wyjaśniła, że na skutek zmiany ustawy GOPS jest 
zobligowany do przygotowania takiego sprawozdania. Zostało ono sporządzone na podstawie 
tabel otrzymanych z Urzędu Wojewódzkiego, a tabele są do wglądu w biurze obsługi rady.  

Informacje zawarte w sprawozdaniu pokrywają się z przedstawianym na lutowej sesji 
sprawozdaniem z działalności GOPS. Dokument był również w skrócie zreferowany przez 
radną Anielę Frania na początku sesji.  

Ad 14 

Odpowiedzi były udzielane na bieżąco i zawarte w sprawozdaniu Wójta z okresu między 
sesjami. 

Ad. 15  

Radny Bogdan Hutsz w imieniu Klubu Radnych złożył na ręce Przewodniczącego pisemną 
interpelację dotyczącą kosztów utrzymania Urzędu Gminy.   

Zapytał ponadto, czy przy okazji remontu GOK-u zostały przewidziane rozwiązania dla osób 
niepełnosprawnych. 

Wójt Gminy odpowiedział, że jest przewidziana specjalna platforma dla osób 
niepełnosprawnych oraz podjazd z podchwytami.  

Radny Sławomir Badura poprosił o interwencję w starostwie odnośnie studzienek na ul. 
Wolności.  
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Wójt Gminy zapewnił, że zgłaszał już ten problem i pracownik Starostwa wraz z naszym 
pracownikiem będzie sprawdzał stan techniczny studzienek.  

Radny Lesław Podolski zapytał, czy w  związku z przedłużającą się absencją Pana Wacława 
Złotnickiego ktoś przejmie za niego zastępstwo. 

Wójt Gminy przyznał, że Pan Wacław Złotnicki będzie jeszcze przez jakiś czas nieobecny 
i myśli o przyjęciu osoby na umowę o zastępstwo. Na chwilę obecną część obowiązków pana 
Złotnickiego przejęła pani Irena Przywara.  

Radna Irena Brol oraz Radna Aniela Frania poprosiły o przegląd dróg gminnych. Sporo 
robót naprawczych odbyło się  w okresie przed Wielkanocą, ale gdzieniegdzie są jeszcze 
wyrwy wymagające uzupełnienia.  

Radna Irena Brol przedstawiła bardzo niepokojący problem związany z nieposzanowaniem 
obiektu sportowego „Orlik” oraz uchybieniami w jakości wyposażenia. Prosi o uczulenie 
animatorów na zwrócenie szczególnej uwagi na dewastację obiektu. 

Radny Bogdan Hucz zadał Wójtowi następujące pytania: 

- Kiedy będzie zrealizowany przepust na ul. Słonecznej? 

- Kiedy zostaną postawione lampy na ul. Tartacznej oraz przy kościele? 

- Kiedy zostaną usunięte zeschnięte konary dwóch lip w Zumpach? 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że w sprawie przepustu czekamy na projekt. Natomiast w 
sprawie oświetlenia, będzie realizowane w późniejszym terminie, po zakończeniu 
najważniejszych inwestycji gminnych. Odnośnie lampy przy kościele, pani Inspektor, która 
analizowała temat, nie opowiada się za umieszczeniem tam lampy. Można przejście oznaczyć 
migającym solarem.  

Na ostatnie pytanie, Wójt Gminy odpowiedział, że na lipach widnieje tabliczka o uznaniu ich 
za pomniki przyrody. W takiej sytuacji Starostwo nie może podjąć żadnych działań, jednak  
w ewidencji pomników przyrody nie występują, wobec tego Starostwo sprawdzi, czy należy 
traktować je jako pomniki przyrody.  

Radna Jolanta Sierańska zwróciła uwagę na niebezpieczną wyrwę na ulicy 
Częstochowskiej przy zjeździe na ul. Leśną.  

Radna Aniela Frania zgłosiła prośbę mieszkańców ul. Mostowej o zamontowanie kosza na 
śmieci.  Zwróciła również uwagę na zagrożenia wynikające z wypalania traw. 
Zaproponowała, żeby informację o zagrożeniu zamieścić w Biuletynie Informacyjnym.  

Wójt Gminy stwierdził, że najbliższy Biuletyn ukaże się dopiero w czerwcu, informacja ta 
będzie już wtedy nieaktualna.  
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Radny Bogdan Hutsz prosi o przywiezienie ziemi i żółtego piachu na budowany plac zabaw 
dla dzieci w Zumpach. Chciałby, aby oddanie do użytku nastąpiło dnia 1 czerwca, w Dzień 
Dziecka.  

Wójt Gminy poinformował, że żółty piach zostanie zakupiony.  

Radny Antoni Stroba zapytał, czy została powołana komisja do odbioru gwarancyjnego 
kanalizacji na Grojcu-Hucisku?  

Wójt Gminy odpowiedział, że tak i że radni mogą uczestniczyć w odbiorze.  

Radny Paweł Sukiennik powrócił do tematu dróg gminnych. Wspomniał, że warto byłoby 
dokonać ponownego przeglądu ich nawierzchni.  

Ad. 16 

Wójt Gminy Boronów wspomniał o zbiórce odpadów wielkogabarytowych w dniu 26.04. 

Wójt podziękował radnym- członkom Komisji powołanej do wyboru Dyrektora ZPO 
w Boronowie.  

Przedstawiciele Rady Gminy w Boronowie wręczyli obecnej na sesji pani Dyrektor ZPO 
okolicznościową wiązankę kwiatów i pogratulowali objęcia stanowiska dyrektora.  

Ad. 17 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Rady wpłynęły następujące pisma: 

 od Pana Dennisa Piątka w sprawie utwardzenia drogi Boronów-Cieszowa. Pismo to 
również wpłynęło do Wójta Gminy. Wysłano już odpowiedź negatywną, z powodu 
braku niezbędnych środków.  

Radny Lesław Podolski wysunął propozycję, ze mieszkańcy mogą otworzyć fundację 
z zamiarem uzyskania środków na ten cel.  

 ze Śląskiego Związku Gmin i Powiatów w sprawie zorganizowania dla dzieci 
z Białorusi i Rosji kolonii wypoczynkowych.  

Radny Lesław Podolski uznał, że jest to pomysł godny uwagi. Dla dzieci ze wspomnianych 
w piśmie krajów taki wyjazd ma ogromne znaczenie, gdyż ich sytuacja materialna jest 
znacznie gorsza niż dzieci polskich.  

Wójt Gminy przyznał rację, stwierdził jednak, że naszej małej gminy nie stać na przyjęcie 
dzieci. Dobrym rozwiązaniem byłaby wspólna inicjatywa gmin powiatu. 

Radna Irena Brol wspomniała również, że termin przyjazdu dzieci nie jest zbyt fortunny. W 
czerwcu szkoła jeszcze funkcjonuje, nie byłoby miejsca na przygotowanie noclegów. Gdyby 
powiat organizował pobyt dzieci można by je ulokować na przykład w ośrodku w Kokotku 
lub w Pawełkach.  
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 życzenia świąteczne od instytucji i osób prywatnych.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni na sesji dostali drugą część materiałów na 
sesję absolutoryjną, która odbędzie się w czerwcu. Prosi Komisję rewizyjną o zebranie się 
w celu przeanalizowania dokumentów.  

Radny Bogdan Hutsz zaproponował zwołanie wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni wyrazili zgodę i upoważnili Przewodniczącego Rady do zwołania posiedzenia.  

Przewodniczący Rady wspomniał również o spotkaniu z sołtysami w sprawie uchwalenia 
nowych statutów sołectw. Takie spotkanie odbędzie się 8.05 o godzinie 14. Przypomniał 
radnym o ostatecznym terminie składania oświadczeń majątkowych, który przypada na dzień 
30 kwietnia.  

Ad. 18 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął XX sesję Rady 
Gminy w Boronowie. 

 

 

 

Sporządziła: Ewa Stefanik           Przewodniczący Rady Gminy 

                  Edward Czyż 

 
 
 
 


